儋州市第一中学2011届高三年级第一学期第二次周考试题
一、单项选择：

1．We climbed higher up the mountain so that We could get a better      ．

A．view        B．idea        C．point        D．opinion

2.  I hate     when people talk with their mouths full．

   A．it          B．that        C．those        D．then

3．We offered him our congratulations      his passing the college entrance exams．

  A．at          B．on            C．for           D．of

4．On the river there is       bridge．

   A．an old fine stone             B．a fine new wood

   C．a stone fine old              D．a new wood fine

5．Not even one of the hundred students who took the test      passed．

A．has       B．have        C．is          D. are

6．—Did you visit the famous museum?

    —No．We      it，but we spent too much time shopping．

   A．could have visited               B．must have visited
   C．can’t have visited              D．shouldn’t have visited

7．He stepped into the office，     down and began to fill in the forms．

A．sitting       B．to sit       C．sat       D．having sat

8．The little girl      her heart out because she     her toy bear and believed she wasn’t ever going to find it．

A．had cried；1ost                B．cried；had lose

C．has cried；has lost            D．cries；has 1ost

9．The speech was very       ，and we were        to tears．

A．moved；moved  B．moving；moving C．moving；moved  D．moved；moving
10．Charles Babbage is generally considered     the first computer．

A．to invent   B．inventing   C．having invented   D．to have invented

11．It is generally considered unwise to give a child ____ he or  she wants. 

A. whatever   B. no matter what    C. whenever   D. no matter when 

12．Can you tell me     the railway station?

   A．how I can get to               B．how can I get to

   C．where I can get to            D．where can I get to

13．All     is needed is a Supply of oil．

   A．the thing     B．that         C．what        D．which

14．Last night we went to Ann’s party，     we enjoyed very much．

   A．when        B．that       C．which     D．where

15．—Waiter!

—     . 

—I can’t eat this．It’s too salty．

   A．Yes，sir?      B．What?      C．All right?     D．Pardon?

二．阅读理解：
As computers become all the more popular in China, Chinese people are increasingly relying on computer keyboards to input Chinese characters. But if they use the computer too much, they may end up forgetting the exact strokes（笔画）of each Chinese character when writing on paper. Experts suggest people, especially students, write by hand more. 

Do you write by hand more or type more? In Beijing, students start using a computer as early as primary school. And computer dependence is more wide-spread among university students. Almost all their assignments and essays are typed on a computer. 

All the students interviewed say they usually use a computer. 

It's faster and easier to correct if using a computer. And that's why computers are being applied more and more often to modern education. But when people are taking stock in computers increasingly, problems appear. 

"When I'm writing with a pen, I find I often can't remember how to write a character, though I feel I’m familiar with it."

"I'm not in the mood to write when faced with a pen and paper."

Many students don't feel this is something to worry about. Now that it's more convenient and efficient to write on a computer, why bother to handwrite? 

Many educators think differently. Shi Liwei , the headmaster of a famous primary school in the capital said "Chinese characters enjoy both practical and aesthetic(审美的) value. But those characters typed with computer keyboards only maintain their practical value. All the artistic beauty of the characters is lost. And handwriting contains the writer's emotion. Through one's handwriting, people can get to know one's thinking and personality. Beautiful writing will give people a better first impression of them"

To encourage students to handwrite more, many primary schools in Beijing have made writing classes compulsory(必修的)and in universities, some professors are asking students to turn in their homework and essays written by hand.

16. Which of the following can best serve as the title of the passage?

A. The Importance of Handwriting and Typing. B. To Type or To Hand Write

C. Writing By Computer Will Replace Writing By Hand

D. Practical and Aesthetic Value of Chinese Characters.

17 The students interviewed prefer to write using a computer mainly because______.

A. they are usually asked to e-mail the[image: image1.png]


ir Homework and Essays 

B. they can correct the mistakes they make quickly and conveniently  

C .they find it not easy to remember how to write a character 

D. computers have become a trend and fashion in China.

18. Which of the following statements is NOT TRUE of the advantages of handwriting?

A. Handwriting contains the writer's emotion. 

B. The writer’s thinking and personality are shown in his or her handwriting, 

C. Handwriting can impress people well and build one’s self-confidence

D. Chinese characters enjoy both practical and aesthetic value. 

19. The underlined expression “taking stock in”(Paragraph 4) probably means_____.

A. getting bored with          B. getting dependent on  

C. becoming crazy about       D. getting curious about

20. We can draw the conclusion from the passage that_______.

A. more and more students will give up writing on a computer

B. writing by hand will give way to typing by computer one day

C. more and more students will pay attention to handwriting 

D. the typing article better expresses one’s emotion and quality
儋州市第一中学2011届高三年级第一学期第二次周考答案

一单项选择：

1.选A. view表景色，风景指从高出看到的。

2. 选A。形式宾语it，真正宾语在其后面。

3.选B。 用on表示向谁在某方面表示祝贺。

4.选B．形容词的排序问题。表示描述性的fine放在最前面，由某种材料制成放在后面。

5.选A。主谓一致。 首先前面表示是几百学生中的一人(one of...)所以是单数
而通过考试就是用have/has pass的，而不是be动词 

6.选A.本该做而没做 

我们本该参观它的（实际没有） 但我们在购物上花了太多时间
7.选C。考查时态，and连接与 began并列用一般过去时。

8.选B。小女孩哭的伤心的原因是之前她丢了自己的玩具。所以是过去的过去用过去完成时。

9.选C。moving描述物品，moved描述人。

10． D。.consider作为“考虑，细想”讲时，后面要用动名词，即：consider doing sth, consider作为“认为,视（某人/某物）为”时，通常用下面结构consider sb/sth as ……，但如果consider后要跟动词时，要用动词不定式，所以答案应在A和D中选。本句叙述的是过去的事情，而且用完成时态本身表示语气强调，所以最佳答案选D。
11.此题应选 A。容易误选B。选项C、D显然是错的，因为句中的 wants 缺宾语，而C、D两项不能作宾语。至于C、D 的区别，可这样描述：no matter what 只能引导状语从句，而不引导名词性从句。而 whatever 既可引导名词性从句(＝anything that)，也可引导状语从句(＝no matter what)

12.选C。双宾语，第二个宾语是宾语从句，用陈述语序。

13.选B。定语从句先行词是不定代词用that引导。

14选C。非限制性定语从句从句缺宾语用which引导。

15.选A. 情景对话，客人向服务员提出要求，服务员回答YES.

二．快速阅读： 
本文是议论文。全文就学生是用电脑写作业还是用笔写作业展开讨论。

16. B 主旨大意题。文章围绕话题：我们学生是依靠电脑还是应该手写作业展开的。

17. B 细节理解题。由第四段It's faster and easier to correct if using a computer.和第七段中 “Now that it's more convenient and efficient to write on a computer, why bother to handwrite? ”可知学生依赖电脑是因为电脑方便，快捷，修改容易。

18. C正误判断题。由倒数第二段中 “Beautiful writing will give people a better first impression of them"”可知书写可以给人好的第一印象。文章并没有说可以帮助建立自信。故C项表述错误，符合题意。

19. B猜测词义题。结合上文computer dependence和下文的表述，不难推出getting dependent on的意思为“相信；依靠”。故B项为正确答案。 C, D均有一定干扰性，联系后文几个人的说法，计算让他们不能独立完成事情，因此是过分依赖，而不是焦虑或疯狂。

20. C 推理判断题。最后一段介绍：许多小学把写作课已规定为必修课，在大学里，要求学生交书面作业。由此我们可以得出结论：今后越来越多的学生会重视书写。故C项为正确答案。

 One possible version

One Sunday morning, there were some people in Zhongshan Park. At a stand, a woman was buying an ice-cream when a young man behind her snatched her handbag away. Hearing the shouting “stop him”, a few people began to run after him. There was an old man sitting quietly on a bench nearby and as the snatcher was running past him, the old man quickly picked up his umbrella and put it between the snatcher’s legs, so the young man fell down on the ground hard. Soon two policemen came in a police car and arrested him. At last, the woman thanked the old man, and the people around praised the old man for his cleverness.
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